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Provinciale Staten
Zaaknummer: 408740 

Vragen van statenleden Vesseur en Van 't Westeinde (CDA) ingevolge artikel 44 
reglement van orde  

AANHANGSEL 
tot de notulen van de Provinciale Staten van Zeeland 2024 nummer 077. 

Vragen ingevolge artikel 44 van het reglement van orde inzake Toekomst 
voor de Zeeuwse boer: 

(ingekomen: 18 februari 2024) 

Vragen aan Gedeputeerde Staten Antwoorden van Gedeputeerde Staten 
1. Heeft het college kennisgenomen van
de voorstellen van de LTO (omtrent
KDW) en wat is de reflectie van GS
hierop?

1. Wij zijn bekend dat er verschillende alternatieven voor
de kritische depositiewaarde (KDW) in onderzoek zijn.
Het door LTO voorgestelde alternatief vertoont overlap
met de door de Minister onderzochte alternatieven, daar
waar ingezet wordt op landelijk doelbereik op
instandhoudingsdoelstellingen. Uit de eerste
verkenningen volgt dat nader onderzoek noodzakelijk is.
Wij volgen de ontwikkelingen.

2. Wat is de mogelijke betekenis van het
doorvoeren van deze voorstellen voor de
situatie in Zeeland?

2. De mogelijke betekenis van een alternatief voor
Zeeland is in dit stadium nog moeilijk concreet te maken.
Algemeen geldt wel dat het sturen op landelijk doelbereik
van instandhoudingsdoelstellingen met zich mee zal
brengen dat lokale Natura 2000- beheerplannen concreet
meetbare instandhoudingsdoelen moeten bevatten. Op
dit moment is dat vaak nog niet het geval.

Daarnaast spelen bij het behalen van landelijk doelbereik 
van instandhoudingsdoelstellingen drukfactoren een rol 
die niet regionaal stuurbaar zijn, maar enkel landelijk. 
Voor ons is het belangrijk dat de sturing van niet-lokaal-
beïnvloedbare drukfactoren juridisch geborgd is.  
Ook de Europese context biedt nog bepaalde 
beperkingen, omdat die uitgaat van streven naar 
instandhouding. 

3. Wil GS samen met andere provincies,
bijvoorbeeld via het IPO, deze voorstellen
ondersteunen zodat deze zo spoedig
mogelijk worden ingevoerd?

3. De verkenningen en nadere onderzoeken worden
mede in IPO verband gevolgd en beoordeeld. De
voorlopige conclusies worden als bemoedigend ervaren
en we wachten de definitieve uitkomsten hiervan af.

4. Wordt de uitstoot van PAS-melders
meegenomen in de huidige
depositiebepaling van Natura2000
gebieden?

4. De uitstoot van de PAS-melders is opgenomen in de
bestaande achtergronddepositie. Deze is namelijk
gebaseerd op feitelijke activiteiten, waarbij geen
onderscheid is gemaakt naar legaal verrichte activiteiten
met vergunning en illegaal verrichte activiteiten zonder
vergunning.

5. Verandert deze uitstoot wanneer de
PAS-melders gelegaliseerd worden? a.
Zo niet, wat is dan de belemmering om
de PAS-melders te legaliseren?

5. Op papier verandert deze uitstoot niet wanneer PAS-
melders gelegaliseerd worden. Legalisatie van een PAS-
melder is echter alleen mogelijk als stikstofdepositie van
gelijke grootte aan die van de PAS-melder uit de
achtergronddepositie verdwijnt. Dit laatste is de
belemmering voor legalisatie van PAS-melders. Tot op
heden komt er onvoldoende legale stikstofruimte
beschikbaar als gevolg van activiteiten die worden
gestaakt.  De onderbouwing dat de depositie er toch al is
en er dus feitelijk geen stijging is als je ze vergunt is al
eerder overwogen en voorgelegd aan de Landsadvocaat.
Deze geeft echter aan dat dit geen stand houdt.



 

 

Vragen aan Gedeputeerde Staten Antwoorden van Gedeputeerde Staten 
6. Hoe beoordeelt het college de uitkomst 
van onderhandelingen (landbouwakkoord 
in Vlaanderen) en wat kan dit voor 
Zeeland betekenen?  

6. De uitkomsten van de onderhandelingen zijn niet van 
toepassing op Zeeuwse ondernemers. Het gaat over 
onderhandelingen in een soeverein land grenzend aan de 
provincie Zeeland. De onderhandelingen veranderen ook 
niets aan het stikstofdecreet. In het stikstofdecreet staat 
uitgebreid omschreven wat de effecten van de Vlaamse 
PAS zijn op Nederlandse N2000-gebieden. De Vlaamse 
overheid heeft wel uitgesproken versnelt in te zetten op 
onderzoek om over te gaan op een emissiemodel i.p.v. 
een depositiemodel. In het stikstofdecreet was dit nog 
2030.  

7. In hoeverre kan er een ongewenste 
rechtsongelijkheid ontstaan tussen 
boeren in de grensregio Zeeuws-
Vlaanderen en in België? 

7. Alle Europese lidstaten zijn gebonden aan Europese 
kaders. Voor het Europese richtlijnen betreft geven 
Europese lidstaten eigenstandig invulling aan de 
Europese kaders. Uitgangspunt hierbij is dat dit niet leidt 
tot ongewenste rechtsongelijkheid. 

8. Kan het college, bijvoorbeeld via het 
IPO, bewerkstelligen dat Nederland of 
Zeeland zich bij de Vlaamse regering 
aansluit in gesprekken met de Europese 
Commissie over het behouden van 
Natura2000-gebieden? 

8. Nederland trekt gezamenlijk op met Vlaanderen als het 
gaat om het agenderen van grensoverschrijdende 
stikstofproblematiek in dichtbevolkte gebieden. Dit doen 
zij als één van de 5 sporen in de buitenlandaanpak 
stikstof. Zowel ambtelijk, in de vorm van een werkgroep, 
als bestuurlijk in de vorm van een Bestuurlijk Overleg 
Vlaanderen – Nederland Stikstof worden de 
ontwikkelingen hiervan teruggekoppeld. Wij volgen deze 
ontwikkelingen. 

9. Hoe kijkt het college hiernaar en hoe 
kan de provincie zorgen dat in Zeeland 
landbouwgrond op eenzelfde manier 
wordt beschermd zoals in België? 

9. Het akkoord in Vlaanderen bestaat vooral uit 
engagementen. Daarnaast heeft de Vlaamse overheid 
aangegeven onmiddellijk, maar tijdelijk, te stoppen met 
grondaankopen tot 1 oktober 2024. In Nederland is 
sprake van zorgvuldige omgang met landbouwgrond. 

10. Het CDA las het bericht dat Zeeland 
slechts vier miljoen krijgt vanuit de eerste 
tranche van middelen voor het 
gebiedsprogramma. Hoe kijkt het college 
naar deze ontwikkeling? 

10. We zijn teleurgesteld dat er maar 4 miljoen van de 
gevraagde 68 miljoen in een eerste tranche voor Zeeland 
beschikbaar wordt gesteld.  
Wij zullen voor 1 april de aangevulde formats aanleveren 
bij het Rijk en wachten de toetsing af. Maatregelen die 
het Rijk nu niet financiert, nemen wij mee in de volgende 
versie van het gebiedsprogramma. 

11. Blijven GS gecommitteerd aan de 
afgesproken stikstofdoelen? 

11. Wij zien het stikstofdoel van 631 ton NH3 als een 
richtinggevend doel. Dit zoals in 2022 met de Staten is 
afgesproken. Hier houden wij ons aan. 

12. Wat kan het college doen om het 
Zeeuwse integrale plan toch uitgevoerd 
te krijgen? 

12. Wij blijven in gesprek met het Rijk en onze 
gebiedspartners om te komen tot een definitief Zeeuws 
Gebiedsprogramma. We werken nu aan een volgende 
versie van het gebiedsprogramma waar we maatregelen 
in opnemen die bijdragen aan het doelbereik. Hiervoor 
vragen we financiering aan bij het Rijk. 

 MIDDELBURG, 19 maart 2024 

Namens fractie: CDA 

statenleden Vesseur en Van 't Westeinde  

 

Gedeputeerde Staten 

Drs. J.M.M. Polman 

Drs. M.C.J. Franken
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